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Sin reprobación
Sant Adrià.- 

 La moción de repro-
bación al alcalde adrianen-
se, Joan Callau, y al con-
cejal Juan Carlos Ramos 
que presentó parte de la 
oposición en un pleno ex-
traordinario el 27 de julio 
no prosperó finalmente. La 
votación acabó con nueve 
votos a favor, nueve en 

contra y una abstención. 
La falta de dos concejales 
de Sant Adrià en Comú, 
que no tomarán posesión 
del cargo hasta el próximo 
31 de julio, en el pleno 
ordinario, fue clave. El 
voto de calidad del alcal-
de consiguió que no se 
aprobara.

La moción logró el 

apoyo de ERC, PP, MES, 
Ciudadanos y Sant Adrià 
en Comú, el voto en con-
tra del PSC, de ICV-EUiA 
y la concejala indepen-
diente Fina López, y la 
abstención del concejal 
del PDeCAT. La oposición 
que no votó a favor afirmó 
que se debía dejar trabajar 
a la justicia.Pàg. 3. 

El BBF aplega 
50.000 fans

Sant Adrià.- La Fes-
ta Major de Sant Adrià 
es durà a terme del 7 
a l’11 de setembre. Us 
avançem els actes més 
destacats. Pàg.9.

Tot preparat 
per la Festa 

Sant Adrià.- El Bar-
celona Beach Festival va 
aplegar més de 50.000 
persones a la quart edi-
ció a la platja de Sant 
Adrià. Pàg.13.

El Besòs encara el 
seu futur 

Sant Adrià.- 
El passat 19 de juliol 

els alcaldes i alcaldesses 
dels municipis que for-
men l’eix Besòs, Bada-
lona, Montcada i Reixac, 
Sant Adrià de Besòs, San-
ta Coloma de Gramenet i 
Barcelona van presentar 
l’Agenda Besòs, el primer 
esborrany sorgit d’un 
estudi que s’ha dut a 
terme els darrers mesos 
per conèixer la situació 
real i les necessitats de 
la zona. 

Aquesta agenda és 
el primer pas per crear 
un Pla d’Acció que haurà 
de tenir en compte unes 
prioritats estratègiques 
com fomentar una identi-
tat compartida, centrada 
en el riu com a element 
cohesionador dels ba-
rris del Besòs; reforçar 
l’equitat social per reduir 
les condicions de vulnera-
bilitat als barris del Besòs; 
promoure les polítiques 
actives de formació com 
a palanca d’inserció la-
boral; garantir el dret a 

l’habitatge impulsant po-
lítiques coordinades amb 
els agents del territori; 
millorar l’accessibilitat i 
connectivitat entre els 
barris del Besòs; o com-
pensar les externalitats 
negatives de les grans in-
fraestructures integrant-
les a les diverses lògiques 
urbanes. 

L’Agenda Besòs ha 
definit 5 escales diferents 
d’intervenció: l’aigua, la 
llera, la vora del riu, els 
barris i la metròpolis. 
Pàg.3. 

Nou CAP de 
La Mina

Sant Adrià.- El pas-
sat 3 de juliol va en-
trar en funcionament el 
nou edifici del CAP de 
La Mina, al costat de 
l’antic. Pàg.4.
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Opinió

Abocaments incontrolats a tot Sant Adrià de Besòs que fa dècades 
que duren i continuen sense solució

Els abocaments incontrolats són un pro-
blema crònic a tot Sant Adrià de Besòs 
des de fa dècades. Per exemple, hi ha 
abocaments incontrolats de tot tipus de 
deixalles i runes a tot el curs de la via 

del tren de rodalies 1, abocaments molt greus als 
barris de La Catalana, el Besòs, la Mina i un molt 
greu i intents al polígon Monsolís. Tones i tones que 
s’acumulen durant mesos sense que l’Ajuntament de 
Sant Adrià hagi estat capaç de donar fins ara resposta. 
En aquest moment la situació s’ha sortit de mare i està 
del tot descontrolada a més ja ni tan sols es retiren els 
abocaments durant mesos creant espais insalubres, 
perillosos i degradats amb tones i tones de residus 
acumulats a l’espai públic..

La solució definitiva que fa anys que s’hauria d’haver 
adoptat ja no passa però només per la neteja sinó 
per fer les inversions necessàries per recuperar i 
urbanitzar espais que evitin crear llocs abandonats 
que obren les portes a accions incíviques.La pilota 
per tant està al teulat de l’Ajuntament i les actuacions 
a un problema tan greu de degradació de l’espai 
públic ja no pot esperar més si volem ser una ciutat 
normalitzada.

Jose Luis Muñoz

Situación crítica

Sant Adrià está viviendo unos momentos complicados. El barrio de La Mina es foco de noticias negativas y de una situación de pobreza que en 
lugar de solucionarse cada vez se complica más. La masiva ocupación de los pisos de protección oficial destinados en parte alas familias que 
han dejado el edificio Venus ha colmado el vaso de la paciencia de vecinos y oposición. Lo que menos necesita la ciudad es que nuestros políti-
cos estén, encima, en el punto de mira. Pero eso es lo que nos está tocando vivir ahora mismo. El pleno extraordinario que se convocó el 27 de 
julio por voluntad de la oposición se convirtió en un linchamiento público al equipo de gobierno, que se vio vapuleado por todos lados. Agotado 

y superado fueron algunos de los calificativos que los grupos de la oposición lanzaron al gobierno, afirmando que con tan solo seis concejales no se puede 
gobernar correctamente la ciudad. Sin plan ni estrategia políticos, así ve la oposición a un equipo de gobierno que se justificó con el trabajo realizado durante 
estos últimos años y una seguridad absoluta, reafirmada por la propia oposición, de que no existe una alternativa al PSC. El peligro de una moción de censura 
está muy lejos, pero existen otros muchos que acechan al equipo de gobierno, que no lo tendrá nada fácil en los próximos años.       

Por otro lado, Badalona, Montcada i Reixac, Sant Adrià de Besòs, Santa Coloma de Gramenet i Barcelona continúan sus esfuerzos por conseguir que el eje 
Besòs sea una realidad y no un simple eslogan. El último paso ha sido la presentación de la Agenda Besòs, un documento surgido de meses de estudio de 
la zona, que comprende 98 barrios y un millón de habitantes. El informe constituye un primer paso hacia un plan de acción que tiene unos objetivos claros 
para el futuro: fomentar una identidad compartida centrada en el río como elemento cohesionador; reforzar la equidad social para reducir las condiciones de 
vulnerabilidad de los barrios del Besòs; promover las políticas activas de formación como palanca de inserción social; garantizar el derecho a la vivienda im-
pulsando políticas coordinadas con los agentes del territorio; mejorar la accesibilidad y conectividad entre los barrios; compensar las externalidades negativas 
de las grandes infraestructuras integrándolas en las diversas lógicas urbanas; mejorar la calidad ambiental vertebrando las infraestructuras azules y verdes; 
impulsar áreas de conocimiento y de actividad económica fomentando la economía circular; promover la revitalización de las asociaciones y fortalecer las 
prácticas de innovación social; y fortalecer el gobierno para gestionar conjuntamente las oportunidades del territorio y para impulsar políticas y proyectos en 
un marco metropolitano. La Agenda Besòs es una muestra más de que el trabajo en equipo consigue más resultados que caminar solo, ahora que el concepto 
de comunicación y diálogo está en entredicho. De hecho, este documento que fue presentado en la UPC, en el Fòrum, otro ejemplo de colaboración entre 
municipios, establece un plan de acción que supera las competencias de los ayuntamientos y busca una estrategia colectiva para lograr la transformación 
de un eje que no ha recibido toda la inversión necesaria para dar rienda suelta a sus potencialidades.  

més articles 
d’opinió:
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El Besòs marca la seva 
Agenda de futur

Redacció

Sant Adrià.-
El febrer del 2016, 

Barcelona, Badalona, San-
ta Coloma de Gramenet, 
Montcada i Reixac i Sant 
Adrià de Besòs van se-
gellar una nova aliança 
municipal per reforçar l’Eix 
Besòs. Les alcaldesses i 
l’alcalde d’aquest àmbit 
van acordar la incorporació 
de Badalona en el Consorci 
del Besòs, el reforçament 
institucional d’aquest 
instrument de gestió i 
l’encàrrec a Barcelona Re-
gional d’un complet diag-
nòstic de la situació actual 
i les propostes necessàries 

a desenvolupar en el futur. 
Barcelona Regional (una 
agència pública de plani-
ficació creada el 1993) ja 
va ser l’encarregada del 
projecte de recuperació del 
tram final del riu Besòs.

Després de més d’un 
any de feina, les cinc 
ciutats van reunir el 19 
de juliol a la UPC a tots 
els seus equips tècnics i 
polítics per donar un pri-
mer vistiplau a l’Agenda 
Besòs, document que ja 
dibuixa les apostes priori-
tàries a partir de les quals 
els ajuntaments consor-
ciats treballaran per es-
tablir el pla d’acció pels 
propers. L’Agenda Besòs 

supera els àmbits compe-
tencials dels ajuntaments 
i vol ser a partir d’ara el 
marc de referència sobre 
el qual treballin totes les 
administracions, superant 
els límits competencials 
i buscant una autèntica 
estratègia col·lectiva per 
a la veritable transforma-
ció d’un àmbit territorial 
amb grans potenciali-
tats, però històricament 
mancat de les inversions 
necessàries.

L’Eix Besòs comprèn 
els termes municipals 
de Badalona, Montcada 
i Reixac, Sant Adrià de 
Besòs, Santa Coloma de 
Gramenet i els distric-

tes de Nou Barris, Sant 
Andreu i Sant Martí de 
Barcelona. Hi viuen pràc-
ticament un milió de per-
sones, el que representa 
el 30% de la població de 
l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona i el 12% de la 
població de tota Catalun-
ya, amb una superfície de 
81 km2. La manca d’una 
visió integrada del terri-
tori i una llarga història 
de creixements desorde-
nats, han fet que avui el 
Besòs sigui un territori 
fragmentat i confús sense 
un projecte de desenvolu-
pament urbà definit, on 
en concentren 16 dels 
25 barris més vulnerables 

de l’àrea metropolitana, 
una situació agreujada 
per l’impacte de la crisi 
econòmica. Però, alhora, 
és també un territori es-
tratègic pel funcionament 
metropolità i amb un gran 
potencial de futur gràcies 
a elements com la seva 
centralitat i accessibi-
litat.

L’alcalde de Sant 
Adrià, Joan Callau, ha 
assenyalat que aquest 
document és important 
perquè significa “una 
pressa de consciència de 
que la governança del te-
rritori ha de ser cada cop 
més conjunta i integrada” 

. I ha afegit que “el para-
digma del perquè s’ha de 
treballar coordinadament 
i amb la implicació de 
totes les administracions 
es el barri de La Mina”. En 
aquest sentit ha destacat 
que és imprescindible 
“la recerca de recursos 
que els ajuntaments del 
territori no tenen en ad-
ministracions supramu-
nicipals, com l’Estat i la 
Generalitat”.

Barcelona, Badalona, Santa Coloma de Gramenet, Montcada i Reixac i 
Sant Adrià de Besòs dibuixen conjuntament l’estratègia pels propers anys.

El equipo de gobierno 
salva la moción de 
reprobación al alcalde 
y a Juan Carlos Ramos

Redacció

Sant Adrià.-
El pleno extraordina-

rio que se convocó ayer 
a petición de ERC y con 
el beneplácito de la opo-
sición volvió a convocar 
a un gran número de ciu-
dadanos que tuvieron que 
hacer cola más de media 
hora para poder entrar a 
la sala de plenos, después 
de pasar un control de 
bolsos y mochilas por 
parte de la policía local, 
algo que no recordaban 
ni los más asiduos a las 
audiencias públicas en la 
Casa de la Vila. Todos los 
grupos de la oposición 
habían dado su apoyo a 
un pleno extraordinario 
que tenía como objetivo, 
tal y como afirmó Rubèn 
Arenas (ERC), poder in-
formar a la ciudadanía de 
la situación en la que se 
encuentran los procesos 
judiciales que afectan a 
dos de los seis concejales 
del equipo de gobierno 
socialista, el propio al-
calde, Joan Callau, y el 
concejal de la Mina, Juan 
Carlos Ramos. Así como 
de la situación actual de 
la ocupación masiva de 
viviendas de protección 
oficial en la Mina, de 
la que el alcalde afirmó 
que se está en continuo 
contacto con los vecinos 
que deberían ocupar le-
galmente esos pisos. El 
edil confirmó que en la 
actualidad son 68 los 
pisos ocupados, y que el 
Consorci de la Mina ha 
contratado una empresa 
de vigilancia para evi-
tar nuevas ocupaciones. 
Callau manifestó que en 
ningún momento se ha 
negociado ni se negocia-
rá con los ocupantes de 
dichas viviendas.

De la situación proce-
sal de Callau y Ramos no 

se dieron más detalles ni 
ninguna información más 
allá de la publicada en la 
prensa. El alcalde afirmó 
que aún no ha ido a decla-
rar por el supuesto cargo 
de prevaricación urbanís-
tica, y que el expediente 
con toda la documenta-
ción existe y se puede 
consultar sin problemas. 
Gregorio Belmonte (ICV-
EUiA) preguntó al edil 
si había presionado a 
los técnicos para que 
redactaran informes fa-
vorables a la actividad de 
ocio nocturno a la que se 
destinó la instalación de 
las antiguas piscinas del 
Marina Besòs y Callau lo 
negó rotundamente. 

Por lo que respecta 
a Juan Carlos Ramos, el 
alcalde leyó una carta de 
los abogados del excon-
cejal de La Mina en la 
que negaban las informa-
ciones que, según ellos, 
habían vinculado a su 
defendido con el tráfico 
de drogas en el barrio. 
Joan Belda (Sant Adrià en 
Comú) preguntó sobre las 
informaciones aparecidas 
en medios como Televisió 
de Badalona en las que se 
afirmaba que Juan Carlos 
Ramos había manifestado 
ante el juez que él solo 
cumplía órdenes. El con-
cejal socialista manifestó 
que sí sigue órdenes de 
su alcalde, pero solo las 
legales. Lamentó la si-
tuación por el daño que 
estaba provocando a su 
familia, pero se manifestó 
tranquilo.

Los grupos de la opo-
sición habían pedido el 
plan de trabajo de la le-
gislatura al equipo de 
gobierno. El alcalde, Joan 
Callau, había preparado 
casi 50 folios, que al final 
no leyó en su totalidad, 
para explicar todo el tra-
bajo realizado. Casi tres 

cuartos de hora después, 
la oposición pudo decir la 
suya y, aunque con dife-
rentes palabras, todos afir-
maron que lo leído no era 
un plan político, sino una 
retahíla del trabajo de los 
técnicos. Para ICV-EUiA 
el equipo de gobierno 
está superado. Para ERC, 
el PSC está agonizando. 
Para toda la oposición, la 
ciudad ha ido a peor en 
limpieza de vía urbana, en 
seguridad, etc.      

La parte final del ple-
no, que volvió a alargarse 
hasta casi las once de la 
noche, se reservó para la 
moción de reprobación 
al alcalde Joan Callau y 
al concejal Juan Carlos 
Ramos. Una moción que 
logró el apoyo de los 
grupos de ERC, PP, MES, 
Ciudadanos y Sant Adrià 
en Comú, el voto en con-
tra del PSC, de ICV-EUiA 
y la concejala indepen-
diente Fina López, y la 
abstención del concejal 
del PDeCAT. Tanto los 
votos en contra como la 
abstención de los grupos 
de la oposición se de-
fendieron afirmando que 
se debía dejar trabajar a 
la justicia. La votación 
acabó con nueve votos a 
favor, nueve en contra y 
una abstención. La falta 
de dos concejales de 
Sant Adrià en Comú, que 
no tomarán posesión del 
cargo hasta el próximo 
31 de julio, en el pleno 
ordinario, fue clave. El 
voto de calidad del alcal-
de consiguió que no se 
aprobara la reprobación.

La falta de dos concejales de Sant Adrià en Comú, que tomarán su 
cargo en el pleno del lunes, no permite que la moción de ERC prospere.

COMUNICACIÓ BDN
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Entra en funcionament el nou Centre 
d’Atenció Primària La Mina

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 3 de juliol es 

va posar en funcionament 
el nou Centre d’Atenció 
Primària (CAP) La Mina en 
un edifici de nova cons-
trucció situat a la plaça 
Maria Àngels Rosell Sim-
plicio, a la cruïlla entre el 
carrer del Mar i l’avinguda 
Fernández Márquez. Ubi-
cat a pocs metres de 
l’antic CAP –la qual cosa 
facilitarà la integració en 
el barri–, el nou CAP dona 
servei integral de salut de 
proximitat a unes 15.000 
persones de l’Àrea Bàsica 
de Salut (ABS) Sant Adrià 
de Besòs 2, amb un equip 
d’atenció primària (EAP) 
integrat per 45 profes-
sionals. En concret, l’EAP 
el formen onze professio-
nals de medicina fami-
liar i comunitària, quatre 
pediatres, quinze diplo-
mats d’infermeria, un 
odontòleg, una infermera 
gestora de casos, un tre-
ballador social, un auxiliar 
d’infermeria i onze pro-
fessionals administratius 
de gestió i serveis.

El nou centre disposa 
d’una superfície construï-
da de 5.230 m2 en un 
edifici singular de planta 
baixa, més quatre plantes 
i una planta semisoterra-
ni, un increment d’espai 

assistencial que perme-
trà millorar notablement 
l’atenció als usuaris, i el 
treball dels professionals. 
Gestionat per l’Institut 
Català de la Salut (ICS), 
el nou CAP La Mina ha 
suposat una inversió de 
més de 9 milions d’euros 
entre obra i equipament, 
que han estat finançats 
pel Servei Català de la 
Salut (CatSalut).

El nou CAP, que for-
ma part de l’Àrea Integral 
de Salut Barcelona Litoral 
Mar, atén a la població de 
La Mina amb serveis de 
medicina i d’infermeria 
de família i comunitària, 
de pediatria, odontolo-
gia, un punt d’atenció 
continuada –que dona 
servei les nits i els caps 
de setmana i festius. Així 
com també compta amb 
especialistes en cardiolo-
gia, pneumologia, reuma-
tologia i urologia, servei 
d’atenció a salut sexual 
i reproductiva, d’atenció 
social, d’atenció a la 
salut mental d’adults 
i infantojuvenil, servei 
de diagnòstic i atenció 
precoç a la primera in-
fància i d’atenció a les 
addiccions.

A partir d’ara, la po-
blació de referència del 
nou CAP La Mina té al seu 
abast les àrees de serveis 
següents:

Atenció primària
- Atenció continuada: 

5 consultes i 4 boxos 
d’extracció

- Medicina de família 
i comunitària: 10 con-
sultes de medicina, 10 
d’infermeria i 6 consultes 
per a residents

- Pediatria: 4 con-
sultes de pediatria i 4 
d’infermeria pediàtric

- Àrea polivalent: 1 
consulta d’odontologia, 
1  s a l a  d e  t r e b a l l 
d’odontologia i 10 con-
sultes polivalents per a 
especialistes

- Atenció a salut 
sexual i reproductiva: 4 
consultes

- Educació sanitària: 
1 aula

- Espais administra-
tius, de personal i de 
suport

Unitat de salut 
mental

- Àrea de salut mental 
d’adults: 8 consultes i 1 
sala de grups

- Àrea de salut mental 
infantojuvenil: 5 con-
sultes, 1 sala de grups, 
diversos espais adminis-
tratius, de personal i de 
suport

Atenció a les drogo-
dependències
- Serveis al Centre 

d’atenció i seguiment, 

tractament i els espais de 
reducció de danys (CAS)

- Medicina i  psi -
cologia: 2 consultes 
d’infermeria i 3 despa-
txos de professionals de 
psicologia

- Dispensació de me-
tadona

- Intercanvi de xe-
ringues

- Espai de venopun-
ció

- Àrea polivalent: 1 
sala de grup

- Espais administra-
tius, de personal i de 
suport

L’atenció primària, 
una referència per a 
la comunitat de La 

Mina

Cal destacar l’alt 
grau d’integració dels 
professionals de l’equip 
d’atenció primària (EAP) 
La Mina en la seva co-
munitat de referència, 
ja que participa activa-
ment en iniciatives de 
l’Ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs, com 
la Taula de coordinació 
en matèria de drogode-
pendències, la Comissió 
tècnica contra la violèn-
cia masclista de Sant 
Adrià de Besòs i la Taula 
de Salut Mental, entre 
d’altres. L’EAP La Mina, 
però, també té un paper 
fonamental en la salut co-
munitària del barri com a 
impulsor d’activitats gru-
pals per a la ciutadania, 

com són la participació 
setmanal en un programa 
de divulgació de salut 
a Ràdio La Mina –con-
duït per professionals del 
CAP–, un grup d’exercici 
físic per a persones grans 
–La Mina s’activa– o la 
col·laboració amb entitats 
i empreses del barri de La 
Mina en format de ses-
sions educatives. L’equip 
de professionals d’atenció 
primària de la Mina també 
estan implicats en altres 
projectes destacats per la 
salut de la població com 
el foment de la prescrip-
ció social o el diagnòstic 
de salut del barri de La 
Mina en col·laboració 
amb l’Agència de Salut 
Pública de Catalunya.

COMUNICACIÓ SAB

Proporciona un increment d’espai assistencial que permetrà millorar notablement l’atenció als usuaris i el treball dels professionals.

Bandera roja en las 
playas adrianenses

Redacció

Sant Adrià.-
El pasado 9 de julio, 

las playas de Sant Adrià 
vieron como ondeaba la 
bandera roja que prohi-
beía el baño. El motivo 
fue el malfuncionamien-
to de la depuradora del 
Besòs, que durante tres 
horas estuvo vertiendo 

al mar aguas residuales 
no tratadas a través 
del colector de Prim. El 
problema se produjo en 
una de las bombas, que 
se obstruyó y provocó el 
vertido.

Los estudios reali-
zados en las aguas de 
las playas adrianenses 
diagnosticaron que la 
playa más afectada era 

la del Fòrum. 
Durante todo el do-

mingo estuvo la bandera 
roja izada en ambas pla-
yas, y tres días después 
del vertido ya se izó la 
bandera amarilla, por la 
evolución favorable de 
la calidad del agua y la 
marejada que soplaba 
en la ciudad de Sant 
Adrià. 
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Abre el centro de escape room más grande 
de Europa en el Port Fòrum

Redacció

Sant Adrià.-
Con una fiesta abrió 

el pasado 18 de julio sus 
puertas en un espacio de 
3.000 m2 del Port Fòrum 
Game Point Center, el 
mayor centro de escape 
rooms de Europa, con un 
total de 18 habitaciones 
tematizadas, que tras-
ladarán a los jugadores 
desde el antiguo Egipto 
hasta una ficticia batalla 
de zombies.

Game Point Center 
se suma a esta nueva y 
floreciente escena lúdica 
que está arrasando por 
todo el mundo y coloca a 
la ciudad en una posición 
puntera a nivel mundial de 
una de las actividades de 

ocio de más rápido creci-
miento. Sólo en Barcelo-
na es posible encontrar 
cerca de 100 empresas 
dedicadas a esta activi-
dad, cuando en 2015 tan 
sólo existían una decena, 
aunque hasta el momento 
ninguno de las caracte-
rísticas de Game Point. 
Este proyecto, unido a la 
apertura del nuevo Café 
del Mar, supone también 
el empuje definitivo para 
Port Fòrum.

El proyecto supone 
una inversión inicial de 
3 millones de euros para 
la Ciudad Condal, y se 
ampliará hasta los 15 
millones a dos años vista. 
Con esta oferta, los res-
ponsables esperan atraer 
en dos años a más de 

100.000 visitantes a sus 
instalaciones.

“De momento tene-
mos muy buena respues-
ta de la gente y ya acu-
mulamos más de 1000 
jugadores en espera y 
miles de usuarios visitan 
nuestra web diariamente. 
Estamos encantados de 
ver tanta expectación.” 
asegura Anastasia Umo-
vskaya, Directora de Ope-
raciones de Game Point 
Center. “En el centro ha-
brá mucha actividad, en 
un futuro próximo incluso 
se organizarán compe-
ticiones entre equipos. 
También habrá sorteos y 
muchas más sorpresas 
para nuestros huéspe-
des.”, añade.

Game Point Center 

ofrece un total de 18 
juegos tematizados y 
ambientados en distintos 
espacios, con 3 niveles 
de dificultad. Algunas 
de las habitaciones son 

fáciles para principiantes 
en el tema, otras de difi-
cultad media, e incluso 
varias más complicadas 
para los jugadores más 
expertos.

JP

Game Point Center contará con un total de 18 habitaciones tematizadas y ambientadas en distintos espacios, con 3 niveles de dificultad.
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La Plataforma Stop 
Crematori busca 
suport per impedir la 
modificació del PGM

Redacció

Sant Adrià.-
El secretari municipal 

del consistori adrianenc 
va emetre recentment un 
informe en el que afirmava 
que no es podien autoritzar 
les obres de construcció 
del tanatori-crematori per-
què incomplien el Pla Ge-
neral Metropolità (PGM), 
ja que no es pot edificar 
una instal·lació privada 
en terrenys públics. La 
solució, segons l’informe, 
era la modificació per ple 
del PGM.

La Plataforma Stop 
Crematari ha vist oberta 
així una nova via per evi-
tar la construcció de les 

instal·lacions funeràries 
i, a més d’iniciar la via 
administrativa a partir del 
tràmit d’audiència pre-
sentat per l’ajuntament, 
ha començat una cam-
panya de suport a la no 
modificació del PGM que 
ja ha conseguit els seus 
primers fruits. Sis asso-
ciacions de veïns i tres 
entitats adrianenques hi 
han donat suport.

Alguns grups muni-
cipals ja han dit la seva, 
com MES Sant Adrià que 
afirma en nota de premsa 
que no donarà suport a 
cap acció que porti a la 
construcció del crematori 
a Sant Adrià. Recorden, 
a més, que la corporació 

municipal ja va realitzar 
una modificació puntual 
del PGM als Sectors Ron-
da Litoral-Besòs i Camp 
de la Federació al 2008 
“que tenia per objecte la 
reordenació i modificació 
de qualificacions urba-
nístiques del PGM en els 
Sectors 1 i 2, així com 
l’ordenació volumètrica 
dels equipaments espor-
tius i del tanatori”. El grup 
d’esquerres ho tenen 
clar: “no defensarem un 
crematori que no desit-
gem, i que no ha estat 
mai debatut ni conside-
rat, com a tal, pel nostre 
ple municipal, ni tan sols 
presentat així als nostres 
veïns i veïnes”.

L’Ajuntament de 
Sant Adrià demana 
la intervenció de la 
Generalitat per acaba 
amb l’ocupació de 
pisos a La Mina

Redacció

Sant Adrià.-
Tres dies després de 

l’ocupació d’una qua-
rentena de pisos de pro-
tecció oficial destinats al 
reallotgament de veïns 
del bloc Venus, en el que 
tot sembla indicar ha es-
tat una acció coordinada, 
l’Ajuntament de Sant 
Adrià ha dit la seva. En 
un comunicat que acaba 
de fer públic, expres-
sa la seva “preocupació 
per l’ocupació il·legal 
d’habitatges públics pro-
tegits que ha tingut lloc al 
barri de La Mina”.

El consistori qualifica 
l’ocupació d’acció vio-
lenta que va en contra 
de la Llei i de la societat 

i les administracions han 
de tenir tolerància zero”. 
Per aquest motiu, el go-
vern local demana “al 
conseller d’Interior una 
aplicació ràpida de la Llei 
per tal de garantir la se-
guretat i la tranquil•litat 
al barri i especialment 
als veïns i veïnes que 
pateixen directament la 
situació”. També demana 
la coordinació i l’actuació 
conjunta de totes les 
administracions per solu-
cionar el problema.

La nota de premsa 
acaba afirmant que tant 
l’alcalde adrianenc, Joan 
Callau, com el secretari 
general d’Afers Socials 
i Famílies de la Genera-
litat i president executiu 
del Consorci de la Mina, 

Francesc Iglesies, “van 
expressar ahir personal-
ment el seu suport als 
veïns i veïnes afectats i 
els van comunicar que 
estaran al seu costat”.

E l s  M o s s o s 
d’Esquadra mantenen 
vigilats els pisos ocupats 
les 24 hores del dia, des-
prés de tapiar els que en-
cara quedaven lliures per 
evitar-ne l’ocupació.

També la coordinació i actuació conjunta de totes les administracions.

CONSORCI MINA

El govern vol la 
implicació de totes les 
administracions per 
ajudar en La Mina

Redacció

Sant Adrià.-
L’equip de govern 

presentarà en la sessió 
ordinària del Ple municipal 
del proper 31 de juliol una 
moció per reclamar a les 
diferents administracions 
catalanes i al govern de 
l’Estat el reconeixement 
de les necessitats especí-
fiques del barri de La Mina 
i la seva implicació, suport 
econòmic i compromís 
per fer front a aquestes 
necessitats.

La moció exposa 
l’especificitat del barri i 
les carències i necessitats 
que acumula (habitatge, 

educació i formació, atur, 
salut pública...) i reclama 
a les administracions un 
tractament específic del 
barri i de les seves pro-
blemàtiques i un esforç 
econòmic i de corespon-
sabilitat en la gestió.

Un dels acords que 
estableix la moció és la 
reclamació a la Generali-
tat abans de tres mesos 
del futur de l’edifici Ve-
nus. Entre d’altres, re-
clama que es destini la 
partida pressupostària 
necessària per solucionar 
el problema. 

En el text, el PSC 
també demana un in-
crement en la dotació 

de la comissaria dels 
Mossos d’Esquadra de La 
Mina i el compromís del 
Departament d’Interior 
de la Generalitat perquè 
mantingui els processos 
d’investigació contra la 
venda de droga.

Al govern català tam-
bé li demana que assu-
meixi la despesa de la sala 
de venopunció que fins 
ara suporta el consistori.

L’equip de govern 
considera que aquesta 
és una moció de ciutat 
i per això ha manifestat 
a la resta de grups de 
l’oposició la seva voluntat 
de que aquesta sigui una 
moció compartida.

El PSC afirma que és una moció de ciutat i demana el suport de la 
resta de grups municipals.
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Fiesta de la diversidad

Redacció

Sant Adrià.-
El pasado 22 de ju-

lio, el parque del Fòrum 
acogió el V Rally de In-
tegración Multicultural, 
un acto organizado por 
la Cámara Internacional 
de Comercio y Turismo-
Asociación Ecuatoriana-
Catalana (CICTAEC) y la 
colaboración del Con-
sulado de Ecuador en 
Barcelona cuyo objetivo 
era reunir expresiones 
culturales de los cinco 
continentes. De hecho, 
esta edición, por primera 
vez, reunió entitadades 
de los cinco continentes, 
abriendo el abanico cul-
tural mucho más allá del 

ámbito latinoamericano.
Durante todo el día 

hubo conciertos, actua-
ciones folklóricas, gastro-
nomía típica, arte, deporte 
e incluso reivindicaciones 
políticas. O sociales, ya 
que se recogieron me-
dicamentos, en colabo-
ración con la asociación 
LEAN, para paliar la grave 
crisis venezolana bajo el 
lema “Siempre contigo, 
Venezuela”.

El objetivo del evento 
era contribuir al mejor 
conocimiento mutuo y 
a la integración de los 
ciudadanos que residen 
en Cataluña proceden-
tes de otras culturas, 
razas, lenguas, religiones 
y costumbres. Por eso, 

el acto central reunió a 
ciudadanos catalanes de 
origen y de adopción, 
procedentes de países 
y culturas diversas, que 
ataviados con sus vesti-
dos típicos y exhibiendo 
sus respectivas banderas 
formaron un círculo en 
forma de simbólica sar-
dana abrazada por una 
“senyera” mientras un 
coro interpretó el himno 
Els Segadors. 

Aunque no se llega-
ron a los 30.000 asis-
tentes que preveían los 
organizadores, el acto 
sirvió para hermanar las 
muchas comunidades 
que conviven en tierras 
catalanas en un mundo 
cada vez más abierto.

JP

El Fòrum acoge el V Rally de Integración Multicultural organizado por la 
Cámara Internacional de Comercio y Turismo-Asociación Ecuatoriana-

Catalana (CICTAEC)

L’Ajuntament reforça 
els programes 
socioeducatius per a 
infants i joves amb risc 
d’exclusió social

Redacció

Sant Adrià.-
L’Ajuntament destinarà 

40.000 euros per a sub-
vencions de Centres Oberts 
de la ciutat. Aquests cen-
tres duen a terme activitats 
socioeducatives i de lleure 
adreçades a infants i joves 
amb risc d’exclusió social, i 
per tant realitzen una tasca 

social important en la seva 
formació i educació alhora 
que donen suport a les 
famílies.

El consistori ha ator-
gat les subvencions se-
güents per aquest any 
2017: 20.000 euros a 
l’entitat Salesians Sant 
Jordi- PES La Mina per a la 
gestió dels centres oberts 
“Preju-Unión” i “1 y 2 de 

Mayo” i 20.000 euros a 
l’Associació Juvenil Bar-
nabitas per a la gestió del 
“Centre Obert Associació 
Juvenil Barnabitas”.

L’Ajuntament aposta 
per la col·laboració amb 
entitats socials per tal de 
fer front de manera més 
efectiva a les necessitats 
de les persones amb di-
ficultats.

El consistori atorga subvencions per a la gestió i finançament dels 
Centres Oberts de Sant Adrià.

Curs de Tècnica 
auxiliar de comerç 

Redacció

Sant Adrià.-
Les persones interes-

sades ja es poden inscriu-
re en el  Curs de Tècnica 
auxiliar de comerç que 
tindrà lloc de setembre a 
desembre (de 9h a 13h).

Aquests curs -amb 
pràctiques en empreses- 
esta adreçat a dones en 
situació d’atur majors de 
35 anys i inclou els con-

tinguts següents: comu-
nicació i comportament 
del consumidor, tècni-
ques de venda, introduc-
ció a la gestió d’estocs, 
introducció a la gestió del 
punt de venda, seguretat 
i higiene, aplicacions co-
mercials i formació com-
plementària.

Aquest curs impulsat 
per l’Àrea de Promoció 
Econòmica és part de 
l’oferta formativa del Pro-

grama Llei de Barris i de 
l’Ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs, i té com a 
objectiu millorar les com-
petències professionals i 
personals de les persones 
participants i afavorir, 
així, la seva inserció en 
el món laboral.

Més informació i ins-
cripcions a l’Edifici Besòs 
(Plaça Francesc Micheli i 
Jove s/n); 934622874 – 
smarin@sant-adria.net.

BARNABITAS

JP
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La Policía Local de 
Sant Adrià incorpora 5 
nous agents

Redacció

Sant Adrià.-
La Policia Local de 

Sant Adrià compta amb 
5 nous efectius que es 
van incorporar el passat 
23 de juny. Els agents 
han finalitzat un curs 
selectiu de nou mesos 
a l’Institut de Seguretat 
Pública de Catalunya (30a 
promoció) i cal destacar 
que dos d’ells han estat 

primer i sisè d’aquesta 
promoció.

Amb aquestes noves 
incorporacions la Policia 
Local recupera una part 
del nombre total de poli-
cies que havia perdut en 
els darrers anys a conse-
qüència de les jubilacions. 
Ara mateix el cos de poli-
cia té 63 efectius.

D’altra banda, els 
nous agents representen 
també l’inici d’un rejove-

niment progressiu de la 
plantilla de la Policia Local 
de Sant Adrià - amb una 
mitjana d’edat de 50 anys 
- que permetrà garantir el 
bon desenvolupament de 
la seva tasca diària.

En aquesta línia i 
per fer front tant a la 
manca d’efectius com 
a l’envell iment de la 
plantilla s’han convocat 
3 places més aquest any 
2017.

COMUNICACIÓ SAB

Redacció

Sant Adrià.-
Les obres d’ enjardi-

nament de l’espai poste-
rior del Museu d’Història 
de la Immigració de Cata-
lunya (MhiC) que es van 
iniciar al març ja s’han 
enllestit.

L ’A juntament  és 
l’impulsor d’ aquesta ac-
tuació que té com a ob-
jectiu millorar l’entorn del 
MhiC i guanyar un espai 
verd per als veïns i veïnes 
del barri. El projecte, que 
té un cost de 116.000 
euros, ha estat realitzat 
per l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona (AMB) i 
finançat per la Diputació 
de Barcelona.

La proposta consis-
teix en un Parc de joc, on 
les famílies, a més a més, 
poden trobar una oferta 
interessant per a grans 
i petits dins del recinte: 
un centre cultural, el Mu-
seu; un espai de repòs, 

on seure tranquil, i un 
d’esbarjo, que és aquesta 
nova zona verda.

El projecte ha està 
dissenyat tenint en comp-
te els diferents usos 
que es puguin donar a 
l’espai, com per exemple 
la instal·lació puntual del 
Pessebre Vivent durant 
el Nadal.

La parcel·la, que té 
una superfície de 3000 
m2, compta amb 3 zones 
diferenciades:

-Zona de jocs: s’ha 
fet amb materials tous 
com el sauló i compta 
amb estructures de salze 
viu o sec (vímet) per ge-
nerar espais de jocs no 
dirigits on la imaginació 
dels infants serà la guia 
del joc (cabanes, cer-
cles amb entrades i sor-
tides...). També hi ha una 
passera de fusta de poca 
alçada sobre un paviment 
de llamborda per la qual 
es pot fer passar aigua si 
puntualment interessa, 

com per exemple durant 
la celebració del Pessebre 
Vivent

-Zona de bosc: s’han 
instal·lat uns petits graons 
de travessa i murs de con-
tenció a base de troncs 
de castanyer que dibuixen 
esplanades on se situen 
les cabanes de salze i 
altres elements de joc. 
En aquest espai s’han 
plantat diverses espècies 
de arbrat autòcton i de 
baix manteniment. Per al 
reg s’aprofiten les aigües 
freàtiques del pou que hi 
ha en el recinte.

-Zona plana de pas-
seig que és també la zona 
d’accés dels vehicles i la 
connexió entre la zona de 
joc i la de bosc

Finalitzen les obres 
d’enjardinament del 
Museu d’història de 
la Immigració de 
Catalunya

El cos té actualment 63 efectius i s’han convocat 3 places més per 
enguany.

COMUNICACIÓ SAB

El veïnat de l’entorn guanya un espai verd al barri.

S’inicia la remodelació 
del carrer Tarragona

Redacció

Sant Adrià.-
A finals de juny es va 

iniciar el projecte de reor-
denació del carrer de Ta-
rragona del barri de Sant 
Joan Baptista que tindrà 
una duració aproximada 
de 4 mesos. Les obres 
d’aquest carrer seran 
molt similars a les realit-
zades en els darrers anys 
als carrers de València, 

Girona i Lleida, en els 
quals l’Ajuntament va 
començar un pla de re-
ordenació dels carrers si-
tuats entre Mare de Déu 
del Carme i l’avinguda 
de la Platja.

L’actuació permetrà 
conciliar els espais de 
vianants amb un carril 
de circulació més lent i 
aparcaments a una sola 
banda. Es milloraran les 
actuals infraestructu-

res substituint l’actual 
col · lector del  c lave-
gueram, l’enllumenat 
públic i soterrant les 
línies de baixa tensió. 
El resultat serà un espai 
visualment més net i 
endreçat, amb nou mo-
biliari urbà, tal com es 
pot comprovar als ca-
rrers adjacents ja fina-
litzats. Aquestes obres 
les finança la Diputació 
de Barcelona.

Continua el pla de reordenació dels carrers de Sant Joan Baptista.
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Homenaje al baloncesto femenino en el pregón

MS

Sant Adrià.-
La Fiesta Mayor de 

Sant Adrià se celebrará 
este año de nuevo del 
7 al 11 de septiembre, 
por lo que los actos no 
comenzarán en viernes, 
como era habitual, sino 
en jueves. Ese día será el 
turno, como siempre, del 
pregón. En esta edición, 
como el año pasado, el 
deporte será el prota-
gonista. En concreto, 
el Snatt’s Femení Sant 
Adrià, que la próxima 
temporada disputará la 
máxima categoría del ba-
loncesto nacional, ha sido 
escogido como pregonero 
de la edición 2017. Un 
merecido homenaje a un 
club que ha sido escogido 
como la mejor cantera de 
este deporte femenino 

a nivel estatal, según la 
Federación Española de 
Baloncesto. 

No habrá muchas no-
vedades respecto a años 
anteriores en una fiesta 
mayor con un presupues-
to similar que en 2016, 
unos 80.000 euros. 

De las actuaciones 
musicales destacan el 
concierto de Marcos 
Franz. El cantante y actor 
de Mataró, el conocido 
Gerad de la serie de TV3 
“Merlí” presentará su ál-
bum de debut “Start” el 
viernes, 8 de septiembre, 
a las 22.30 h. en la plaza 
de la Vila. Y el del grupo 
de rumba catalana La Má-
laga, un día de después, 
también frente a la Casa 
de la Vila, en una noche 
de fiesta que se prevé lar-
ga gracias a la aportación 
de la orquesta La Loca 

Histeria y la charanga 
navarra Txandrios.

El punto y final de 
la Fiesta Mayor, el 11 de 
septiembre, lo pondrán 
los fuegos artificiales y el 
espectáculo “Frank Sina-
tra. 100 anys”, con el ac-
tor y cantante Bruno Oro, 
el Artur Mas del Polònia, 
ejerciendo un especial 
homenaje a La Voz.  

Otro de los destaca-
dos de la programación 
será la tercera edición de 
la Ruta de la Tapa, con 
la participación de bares 
y restaurantes de Sant 
Adrià Nord y Sant Joan 
Baptista.

La fiesta del mar y 
del río volverán a ser las 
protagonistas el fin de 
semana, con actividades 
para toda la familia, en 
especial para los más 
pequeños. Actividades 

como un encuentro de 
collas castelleras en la 
del río (durante la cual la 
Associació de Pessebris-
tes de Sant Adrià será la 
encargada del servicio 

de bar entre el puente de 
La Catalana y el de Cris-
tóbal de Moura; además, 
regalaran una pulsera a 
todos los adrianenses que 
compartan con ellos las 

horas de fiesta); y clases 
de zumba, limpieza del 
fondo marino y la tradi-
cional “Xorrada” o fiesta 
de agua y colores en la 
del mar.    

MAIKA RISQUEZ

La Fiesta Mayor de Sant Adrià se celebra del 7 al 11 de septiembre con actuaciones como las de Bruno Oro o Marcos Franz.

El cantante y actor Bruno Oro actuará con su espectáculo “Frank Sinatra. 100 anys” la Diada.
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MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

El fons documental de 
l’Arxiu Municipal de 
Sant Adrià de Besòs 
«Isabel Rojas 
Castroverde», 
disponible a internet

Redacció

Sant Adrià.-
Des del passat mes 

de juny el fons documen-
tal de l’Ajuntament de 
Sant Adrià de Besòs està 
disponible a internet a tra-
vés del portal “Arxius en 
línia” del Departament de 
Cultura de la Generalitat 
de Catalunya. 

Aquesta eina permet 
que qualsevol usuari pu-
gui accedir, mitjançant 
diversos criteris de cerca, 
a  la descripció dels més 
de 51.000 documents 
inventariats per l’Arxiu 
Municipal i datats entre 

els anys 1813 i el 2016. 
Una acció que permet 
fer publicitat activa tant 
de la documentació his-
tòrica com administrati-
va custodiada, d’acord 
amb l’article 35 de la llei 
10/2001 d’arxius i gestió 
de documents, i esdevé 
un pas endavant en be-
nefici de la transparència 
municipal.  

La intervenció ha 
comptat amb el suport 
dels arxivers del Depar-
tament de Cultura i ha 
inclòs la migració de 
continguts de les bases 
de dades de l’Arxiu i la 
formació del personal 

que es farà càrrec de la 
seva gestió.

Es preveu afegir, 
en una segona fase de 
treball, la descripció 
d’altres fons documen-
tals custodiats per la ins-
titució, així com incor-
porar la documentació 
històrica digitalitzada. 
Una actuació que ha de 
permetre fer més acces-
sible els fons i facilitar 
la difusió del patrimoni 
documental custodiat a 
Sant Adrià de Besòs.  

Podeu accedi r  a l 
portal «Arxius en línia» 
en aquest enllaç: goo.
gl/i2vtva.

En marxa la 
urbanització del 
carrer Bogatell entre 
Badalona i Sant Adrià 
que duraran al voltant 
de tres mesos 

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 26 de juny 

van començar les obres 
d’urbanització Les obres 
milloraran el tram com-
prés entre l’av. d’Alfons 
XIII, l’av. de Pi i Margall 
i el c. de Josep Royo, 
als municipis de Bada-
lona i Sant Adrià. Foto: 
Comunicació SABdel ca-
rrer Bogatell, entre l’av. 
d’Alfons XIII a Badalona 
i l’av. de Pi i Margall i el 
c. de Josep Royo a Sant 
Adrià de Besòs. Aquesta 
remodelació s’emmarca 
en les actuacions del Pla 
de Barris de Sant Adrià 
Nord.

L’actuació consistirà 
en l’arranjament tant de 

les voreres com de la ca-
lçada per tal d’ordenar 
l’aparcament i el trànsit 
de vehicles i assolir un 
espai més amable per 
als vianants.

Es  fa ran voreres 
asimètriques (de 4’10 
m a 3’70) les del cos-
tat llevant i de 2’20 a 
2’50 m les del costat 
ponent), en la vorera 
més ampla es plantarà 
una filera d’arbrat i les 
columnes d’enllumenat 
es col·locaran al portell. 
Al tram final del carrer 
es farà un eixamplament 
de la vorera per a la 
col·locació de conte-
nidors

Pel que fa a la ca-
lçada, tindrà un carril 
de circulació i una zona 

d’aparcament de vehi-
cles en cordó. També 
està prevista la renova-
ció del clavegueram.

La urbanització del 
carrer, que durarà uns 
tres mesos, s’executarà 
sense tallar el trànsit per 
tal de no perjudicar als 
comerços de l’entorn.

Les obres tenen un 
cost de 295.219 euros 
(IVA inclòs) i estan fi-
nançades pels ajunta-
ments de Sant Adrià 
de Besòs i Badalona, i 
promogudes pel Consell 
Comarcal.

COMUNICACIÓ BDN

Les obres milloraran el tram comprés entre l’av. d’Alfons XIII, l’av. de Pi i 
Margall i el c. de Josep Royo i tenen un cost final de 295.219 euros.
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L’Ajuntament col·labora 
amb la Fundació 
Formació i Treball

Redacció

Sant Adrià.-
L’Ajuntament farà 

una aportació econòmica 
de 20.000 euros per al 
projecte de lliuraments 
socials d’articles de pri-
mera necessitat de la 
Fundació Formació i Tre-
ball. L’aportació i el con-
veni que la regula van ser 
aprovats en la Junta de 
Govern Local celebrada el 
passat 23 de juny.

Amb aquest ajut la 
Fundació facilitarà els 
bens disponibles (mo-
bles i roba) a persones 
del municipi, derivades 
pels Serveis Socials de 
l’Ajuntament, que no 
poden adquirir-los per 
la seva situació econò-
mica.

Els Serveis Socials 
municipals tenen com a 
objectiu assegurar, dins 
de les seves competèn-
cies, la cobertura de les 

necessitats bàsiques dels 
ciutadans i ciutadanes de 
Sant Adrià i una de les 
eines per assolir-ho és 
la cooperació amb enti-
tats socials. Un exemple 
és la col·laboració amb 
la Fundació Formació i 
Treball, una entitat sense 
afany de lucre, amb la 
que es treballa des de fa 
anys per donar suport a 
persones amb dificultats 
d’autonomia i d’inserció 
social.

El consistori adrianenc donarà 20.000 euros per a lliuraments d’articles 
de primera necessitat (mobles i roba) destinats a persones amb 

dificultats econòmiques.

S’aprova per 
unanimitat el Pla 
d’inclusió social del 
consistori adrianenc

Redacció

Sant Adrià.-
El Pla d’Inclusió So-

cial es va aprovar per 
unanimitat en la sessió 
ordinària del Ple municipal 
celebrada el passat 26 de 
juny. Aquest document 
defineix les línies estratè-
giques a seguir per donar 
resposta als factors de 
vulnerabilitat existents al 
territori.

La missió del Pla és 
treballar per la igualtat 
d’oportunitats de la po-
blació. S’estructura en 4 
eixos d’actuació i consta 
de 7 línies estratègiques 
relacionades amb l’ eco-
nomia i el mercat de 
treball local, la formació, 
el foment de l’autonomia 
personal, l’habitatge, 
l’enfortiment de les xarxes 
relacionals, la participació 
ciutadana i el compromís 
pel treball transversal i la 
col·laboració entre admi-
nistració i entitats.

El disseny del docu-
ment s’ha dut a terme 
amb una visió transver-

sal i la reflexió conjunta 
entre l’Ajuntament i els 
agents socials del terri-
tori sobre el fenomen de 
l’exclusió social. Per tant, 
és un document elaborat 
de manera participativa, 
mitjançant reunions de 
l’equip tècnic de diferents 
àrees municipals i jorna-
des de treball compartit 
entre tècnics i entitats del 
municipi.

El dia 27 de juny va 
ser presentat als tècnics 
i entitats que van parti-
cipar en la seva elabo-
ració i es va començar a 
treballar en les primeres 
accions que es desen-
voluparen en el marc 
d’aquest pla d’inclusió. 
Per iniciar la seva imple-
mentació s’ha prioritzat 
la línia estratègica rela-
cionada amb la formació 
amb actuacions sobre les 
necessitats formatives i 
l’exclusió escolar. També 
es duran a terme accions 
relacionades amb pobresa 
energètica, gent gran, 
clàusules socials i espais 
participatius.

L’Ajuntament va po-
sar en marxa la Mesa 
d’Inclusió l’any 2015 
amb l’objectiu de crear 
un espai d’ interlocució 
entre l’administració i els 
agents socials del territori 
que permetés donar una 
millor resposta a la ciuta-
dania en risc d’exclusió 
social. En aquest temps la 
Mesa ha elaborat, amb el 
suport de la Diputació de 
Barcelona, un estudi dels 
factors de vulnerabilitat 
existents al territori i ha 
posat en funcionament el 
web de la Mesa d’Inclusió 
que recull la informació 
dels recursos i serveis 
inclusius existents al mu-
nicipi.

PIXABAY

El document té com a missió treballar per la igualtat d’oportunitats de 
la població
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Lliurats els premis del Xiè Concurs de 
Fotografia Rociera del CERCAT

MS

Sant Adrià.-
Al voltant de 100 per-

sones van estar presents 
en el lliurament de premis 
del XIè Concurso de Foto-
grafia Rociera del Centro 
de Estudios Rocieros y 
Cultura Andaluza en Ca-
talunya (CERCAT) que es 
va dur a terme el passat 
1 de juliol als jardins del 
Museu d’història de la 
immigració de Catalunya 
(MhiC) de Sant Adrià de 
Besòs.

En l’acte de lliura-
ment van estar presents 
l’alcalde de Sant Adrià 
de Besòs, Joan Callau, 
la quarta tinent d’alcalde 
i presidenta de l’Área de 
Territori del consistori 
adrianenc, Ruth Soto, la 
secretaria de Ciutadania, 
solidaritat i Cooperació 
del PSC, Maribel García, 
la presidenta del Consejo 
General de Hermandades 
y Cofradías de Barcelona, 
Isama Rodríguez, y Elena 
Zamora, de la Coordina-
dora de Joves Confra-
res de Barcelona, entre 
d’altres. També van estar 
presents representants de 
diverses entitats de cultu-
ra andalusa i germandats 
rocieres.

L’acte va començar 
amb una visita al vagó 
del Sevillano, que està 
instal•lat en els jardins del 

MhiC, i a l’interior del qual 
es troba una exposició so-
bre el fenomen migratori 
a Catalunya. Després de 
la visita, es van lliurar els 
premis. En la categoria 
“Romiatge del Rocío”, 
Andreu Noguero, amb la 
seva imatge “Rocío 01” 
va ser el guanyador del 
primer premi, dotat amb 
150 euros, diploma i ma-
dalla FCF. Paolo Rinelli, 
amb “Juntos se solu-
cionan los problemas” 
va aconseguir el segon 
(100 euros i diploma), 
Ana Lara, amb “Francisco 
Carmona” el tercer (50 
euros i diploma), i Jordi 
Silva amb “Ofrendas” va 
aconseguir lel quart (50 
euros i diploma).

En la categoria “Ca-
talunya confrare”, el 
guanyador va ser Enric 
Estarlí, amb “Humo”, 
aconseguint així els 150 
euros, la medalla FCF i el 
diploma del primer premi. 
Juan Tejero, amb “Pro-
cesión 2” va aconseguir 
el segon (100 euros i di-
ploma), Emilio Combalia, 
amb “Cofrade I” el tercer 
(50 euros i diploma), i 
Miguel López, amb “La 
conversación” va acon-
seguir el quart (50 euros 
i diploma).

En la categoria “Fe-
ria de Abril catalana”, el 
guanyador va ser Agustín 
Padilla, amb “A bailar, 

a bailar”, aconseguint 
així els 150 euros, la 
medalla FCF i el diploma. 
Albert Gispert-Sauch, 
amb “Feria de Abril 8” 
va aconseguir el segon 
(100 euros i diploma), 
Francisco Jover, amb “Por 
soleares” el tercer (50 
euros i diploma), i José 
Reyes, amb “Bailaora” va 
aconseguir lel quart (50 
euros i diploma).

Després del lliura-
ment de premis es va dur 
a terme entre els presents 
d’un sorteig d’un vestit 
de la botiga Moda Fla-
menca, un dels patrocina-
dors de la present edició 
del concurs.

Es va dur a terme als jardins del Museu d’història de la immigració de Catalunya amb la presència, entre d’altres, de l’alcalde adrianenc. 

JOSÉ SERRANO

JOSÉ SERRANO
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Gran acogida de 
la gala benéfica 
EMociónate por la 
esclerosis múltiple

CESA

Sant Adrià.-
“Estamos muy con-

tentos, para ser nuestro 
primer acto ha ido todo 
muy bien”. Carles Pardo, 
presidente de la asocia-
ción Treball de Vida, se 
mostraba así de satisfe-
cho pocas horas después 
de la gala benéfica EMo-
ciónate por la esclerosis 
múltiple, que la entidad 
adrianense organizó el pa-

sado 12 de julio en la sala 
barcelonesa Luz de Gas. 
Más de 200 personas se 
dieron cita en un acto en 
el que hubo mucha mú-
sica, un desfile de moda 
flamenca, sorteos de pa-
raguas Pagua y mucha 
solidaridad.

Todo lo recaudado 
en la gala de ayer y lo 
que se recoja en la fila 
cero, que seguirá abier-
ta durante todo el mes 
de julio, se destinará a 

la investigación en el 
Hospital Germans Trias i 
Pujol, Can Ruti, de Bada-
lona. Se pueden seguir 
haciendo aportaciones 
en el número de cuenta 
ES53 0081 0067 0700 
0138 7443.

Más de 200 personas se dieron cita en la sala Luz de Gas.

JP

JP

Redacción

Badalona.-
Si la tercera edición 

del Barcelona Beach Fes-
tival sirvió para consolidar 
el evento con 50.000 
asistentes, la de 2017 
ha significado su asen-
tamiento en territorio 
adrianense. Y eso que en 
la edición que se celebró 
el pasado 15 de julio no 
estaba el máximo recla-
mo del festival las tres 

primeras ediciones, David 
Guetta. En esta ocasión 
fueron Axwell /\ Ingrosso, 
Martin Garrix y Armin 
van Buuren las estrellas 
de una edición en la que 
se resolvieron algunos 
problemas logísticos que 
habían traído de cabeza a 
algunos asistentes, como 
las largas colas en las 
barras y en los puestos 
de comida.

Además de los ya 
nombrados, destacaron 

también las sesiones de 
Lost Frequencies, Kygo, 
Dimitri Vegas & Like Mike, 
y los nacionales Mar-
sal Ventura, Jordi Véliz, 
Joswerk, Neil y JP Can-
dela, en un b2b con Brian 
Cross.

La playa de Sant Adrià 
vuelve a llenarse con 
más de 50.000 personas 
en la cuarta edición del 
Barcelona Beach Festival

JP

Aunque sin David Ghetta en el cartel, el reclamo de la música electrónica 
de calidad volvió a lograr un año más de éxito.

JP
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Farmàcies de torn - AGOST 2017

Telèfons 
d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 
93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres 
ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors 
compulsius (GAM-ANON)- 
645.343.336

Serveis
Ho

rò
sc

op
 A

st
ro

lò
gi

c

Dimarts 1
Fernández Márquez, 73-75

Dimecres 2
Gran Via CC, 26

Dijous 3
Avda. Catalunya, 92-94

Divendres 4
Avda. Platja, 82

Dissabte 5
Andreu Vidal, 2
Diumenge 6

Fernández Márquez, 73-75
Dilluns 7

Gran Via CC, 26
Dimarts 8

Avda. Catalunya, 92-94
 Dimecres 9

Avda. Platja, 82
Dijous 10

Andreu Vidal, 2
Divendres 11

Fernández Márquez, 73-75
Dissabte 12 

Gran Via CC, 26
Diumenge 13

Avda. Catalunya, 92-94
Dilluns 14

Avda. Platja, 82
Dimarts 15

Andreu Vidal, 2
Dimecres 16

Avda. Platja, 82
Dijous 17

Pi i Gibert, 66
Divendres 18

Via Trajana, 20 local 6
 Dissabte 19

Av. Catalunya, 50
Diumenge 20
García Lorca, 1

Dilluns 21
Mar, 18

 Dimarts 22
Pi i Gibert, 66
Dimecres 23

Via Trajana, 20 local 6
Dijous 24

Av. Catalunya, 50
Divendres 25 
García Lorca, 1
Dissabte 26

Mar, 18
Diumenge 27
Pi i Gibert, 66

Dilluns 28 
Via Trajana, 20 local 6

Dimarts 29 
Av. Catalunya, 50

Dimecres 30 
García Lorca, 1

Dijous 31
Mar, 18

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
Cal prendre’s les coses amb calma perquè realment et 
surtin bé les coses. Si t’apures a l’excés corres el risc 
d’haver de realitzar-les dues vegades. 

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
Creus que ho tens tot sota control, però al moment menys 
pensat pot ser que sorgeixi alguna cosa que trastoqui per 
complet els teus plans. Et portaràs una gran decepció.

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
No pots passar-te tots els dies queixant-te per la teva 
mala sort. Fes alguna cosa per canviar la situació si no 
vols veure com et quedes sol. 

CAPRICORN (22 desembre-20 gener)
Serà un mes que aprofitaràs al màxim. Et posaràs a 
realitzar una sèrie d’activitats que tenies pendents i que 
portaves molt de temps desitjant. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
Perdràs molts contactes al llarg d’aquest mes, però 
sempre et quedarà el suport de la gent que tant et vol i 
que no et donarà l’esquena a cap moment. 
 
PEIXOS (20 febrer-20 maig)
Serà un mes molt bo per a tu, on aconseguiràs tot el que 
et proposis. Trauràs a relluir tot el teu talent. Tindràs 
molts compromisos socials durant els primers dies.

ARIES  (21 març-20 abril)
Serà un mes bastant complicat per a tu. Cap dels teus 
propòsits aconseguiran tirar endavant amb èxit. Tots els 
teus esforços quedaran sense recompensa. 

TAURE  (21 abril-20 maig)
Aconseguiràs el que t’havies proposat al començament 
d’any, canviar de manera radical una sèrie d’aspectes en 
la teva vida. Començaràs a notar els resultats.    

BESSONS  (21 maig-21 juny)
Prepara’t per a una nova vida. Al principi et costarà 
molt adaptar-te, però és lògic. Enfronta’t als problemes 
amb energia i no et deixis intimidar per res.  

CRANC  (22  juny-23  juliol)
Vius molt bé i creus que serà sempre així, però poden 
arribar moments dolents que t’obliguin a estrènyer-te el 
cinturó. Concedeix-li més importància al que ja tens. 

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
Gaudeixes molt amb les festes i esdeveniments 
socials. Estar amb la gent que vols et farà oblidar-te 
dels contratemps. 

V E R G E  ( 2 4  a g o s t - 2  s e t e m b r e ) 
Solament depèn de tu gaudir d’un altre mes espectacular. 
La vida cal gaudir-la al màxim, imposant els teus gustos 
i necessitats sobre la resta de coses.

Aquest serà el nostre darrer estiu amb 
vosaltres. Després de prop de 20 anys, 
tanquem portes. Volem agrair els 
nostres clients/es tots aquests anys de 
confiança. Us trobarem a faltar!  

NOU HORARI:

De dilluns a dissabte:
 de 8,30 a 13,30 h.

(fins el tancament o traspàs del negoci)



Cómo evitar que una inflamación de las 
encías no suponga una pérdida del diente

Redacción

Sant Adrià.-

En el artículo de este 
mes, hablamos con la 
doctora Montse Corne-
llas, cirujana y periodon-
cista, de las principa-
les enfermedades de la 
rama de la periodoncia, 
como son la gingivitis y 
la periodontitis.

“La periodoncia es 
el área de la odontología 
que se ocupa de los teji-
dos alrededor del diente, 
ya sea pérdida de encía 
o de hueso. La pérdida 

de encía siempre va 
acompañada de la pér-
dida de hueso”.

La encía es como 
una manta del hueso. Si 
aparece sarro en la raíz 
del diente y el paciente 
no realiza periódicamen-
te visitas al dentista y 
limpiezas regulares, el 
sarro se va comiendo el 
hueso, que va bajando, 
así como la encía. 

El primer síntoma 
es la inflamación de las 
encías. Esta inflamación 
o sangrado de las encías 
suele ocurrir en la adoles-
cencia, cuando el cuerpo 
sufre de desequilibrios 
hormonales. Esa infla-

mación de las encías, 
o gingivitis, tratada se 
puede curar con lo que 
todos conocimos como 
una limpieza dental, que 
se realiza una o dos ve-
ces al año. Las encías se 
desinflaban y se controla 
la enfermedad.  

Pero si no la tratamos 
se convierte en una pe-
riodontitis. “La diferencia 
entre una gingivitis y una 
periodontitis es que la se-
gunda supone una pérdida 
de hueso. Es más grave, y 
por eso es irreversible”.   

Cuando se nos ven 

los dientes más largos, 
o se nos mueven es 
porque llega un momen-
to que al bajar tanto y 
perder hueso y encía, el 
diente cae. Porque “el 
final de la periodoncia 
no tratada es la pérdida 
de dientes. Es decir, si 
un paciente no se trata 
bien esta enfermedad, 
al final perderá los dien-
tes”, confirma la docto-
ra Cornellas.

Por eso es tan im-
portante que a la que 
se detecta la enferme-
dad periodontal se trate. 
Pero hay que tener en 
cuenta que es una en-
fermedad crónica. “Es 

como el paciente que es 
diabético, que se tiene 
que tratar siempre. Aquí 
es lo mismo”. 

A la que un pacien-
te tiene periodontitis 
o piorrea, se tiene que 
tratar para toda la vida 
a través de raspados 
subgingivales, es decir, 
la limpieza de las raíces 
de los dientes, y de un 
mantenimiento conti-
nuo. “Es como el que se 
compra un coche y no le 
cambia nunca el aceite. 
No tiene mucho sentido 
limpiar las encías y no 

hacer nada después por-
que la pérdida de hueso 
sigue estando y será un 
paciente más propenso 
a tener sarro”. 

Por eso es impor-
tante acudir al dentista 
porque aunque la perio-
dontitis es una enferme-
dad crónica, con ayuda 
profesional se puede 
estabilizar.

La prevención está 
muy clara: tener una 
buena higiene dental y 
acudir regularmente al 
dentista, dos veces al 
año. “El problema es 
que hay mucha gente 
que lleva muchos años 
sin ir al dentista, y si se 

tiene este problema y 
se va dejando, llega un 
momento que el diente 
no tiene soporte óseo, 
se ha descalzado, y no 
hay otro remedio que 
quitar el diente”, alerta 
Montse Cornellas. 

Como nos comenta 
la cirujana, la periodon-
cia de lo que se ocupa 
es de intentar preservar 
los dientes al máximo. 
“Pero cuando no se pue-
de, se substituye por 
un implante, siempre y 
cuando el paciente no 
sea fumador y tenga la 

enfermedad periodon-
tal controlada. Es decir, 
que sea un paciente que 
siga los mantenimientos 
regularmente. Porque en 
una boca con una enfer-
medad periodontal activa 
e infectada, si pones 
un implante se corre el 
riesgo que el implante se 
pierda porque se infecta 
también, como se infec-
ta la raíz de un diente”. 

Además, tal y como 
explicamos en el artículo 
del mes de marzo pasa-
do, es muy importante 
reponer un diente lo an-
tes posible después de 
perderlo. “El cuerpo es 
muy sabio. Cuando se 

pierde un diente, nues-
tro cuerpo se pone en 
modo ahorro energético 
y el hueso se hace más 
pequeño para consumir 
menos energía. Y al 
hacerse más pequeño, 
tenemos menos super-
ficie para colocar un im-
plante. Por eso cuando 
viene un paciente que 
hace diez años que ha 
perdido un diente para 
que le hagamos un im-
plante, le decimos que 
es imposible, porque 
no tenemos hueso para 
colocarlo. Por eso reite-

ro  es importante acudir 
al dentista dos veces al 
año para hacer revisión 
y mantenimiento”.

La doctora Cornellas 
nos habla también de 
una parte de la periodon-
cia poca conocida para 
la mayoría como son 
los injertos. Así como 
cuando alguien se que-
ma se puede injertar piel 
de otra parte del cuerpo 
que no ha sido afectada, 
en la boca también se 
pueden hacer injertos 
de encía. “Se emplea 
en pacientes con una 
reducción de encías, 
sobre todo en la parte 
del frenillo del labio in-

ferior, que tira mucho y 
provoca esa bajada de 
la encía. O si se ha co-
locado una ortodoncia y 
uno de los dientes se ha 
movido y ha provocado 
que la encía quede al 
descubierto. Esa raíz del 
diente que queda al des-
cubierto se puede cubrir 
con un injerto de carne 
del paladar del propio 
paciente, con lo que el 
coste es cero porque no 
hay que comprar encía 
artificial, que puede lle-
gar a costar 300 euros, 
y además la biocompa-

tibilidad es perfecta, 
el cuerpo no tiene que 
aceptar nada porque 
proviene de la propia 
boca. Es una cirugía 
menor, que provoca 
solo una leve incomodi-
dad durante tres o cua-
tro días, pero es básico 
para preservar el dien-
te. Aquí, en la Clíncia 
Tot Dental hemos he-
cho bastantes infertos 
de este tipo”, explica 
Montse Cornellas, que 
visita en la Clínica Tot 
Dental los martes cada 
quince días. “Aunque 
si me reclaman otro día 
y puedo compaginarlo, 
también visito”.        

Visitas periódicas al dentista y una buena higiene bucal son la clave para que una gingivitis no derive en una periodontitis.

Salut dental




